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VÁNOČNÍ JARMARK
... a spousta příjemných setkání
ČTĚTE NA STRANĚ 1

MIKULÁŠ NA ŠKOLE
... ve fotografiích
ČTĚTE NA STRANĚ 2

ÚVODNÍK
Vážení a milí čtenáři,
listopad i počátek prosince byly
tak událostmi nabité měsíce, že
třetí vydání tohoto roku čtete až
dnes. Na psaní a úprav článků
totiž nebyl čas. A co v tomto
čísle najdete? Události, které
poslední dny hýbaly naší školou
- výstava Adventní čas na Staré
poště, která poběží až do 13.
ledna a Vánoční jarmark, který
se konal 1. prosince a měl
nebývalou návštěvnost i úspěch.
Dále pro vás máme i recenze
zajímavé knihy a filmu. Dozvíte
se také něco o prezidentských
kandidátech či o protestech
v Íránu a také o soutěžích,
kterých se zúčastnili naši žáci.
A jaký byl Mikuláš? Uzavíráme
ukázkou fotografií. Příjemné
čtení.
Redakce 

Vánoční jarmark

foto: Hana Šmídová

a místem příjemných setkání
s rodiči, bývalými žáky i kolegy.
A pokud bychom měli popsat ten
letošní jarmark, pak by ho
možná vystihlo slovo “hustý”.
Ano, hustý byl díky množství
prodejců a nabízených výrobků
i kupujících, hustý byl i díky
bývalým žákům, kterých přišlo
nezvykle mnoho, a byla to
setkání velice příjemná. Milou
sváteční atmosféru navodila také
vůně punče a výborné
občerstvení připravené
a servírované našimi žáky.
Spokojené úsměvy návštěvníků
a krásná přání návštěvníků, jež
naši andílci lepili na připravené
stromy, byly odměnou všem
organizátorům. Tak zase za rok.
 
Hana Šmídová

Vánoční jarmark je vždy zúročením snahy dětí i učitelů

Adventní čas na naší škole
Závěr listopadu se nesl v duchu
příprav výstavy s názvem
Adventní čas pod taktovkou paní
učitelky Žemličkové. V úterý 29.
listopadu se výstava výtvorů
žáků naší školy instalovala
na Staré poště a ve středu 30.
listopadu proběhla slavnostní
vernisáž. Její součástí bylo také
vystoupení našeho narychlo
vytvořeného školního sboru.
Tento sbor vytvořil pan učitel
Sopuch z žáků 6. - 9. ročníku.
Kdo měl zájem, přihlásil se,
a pan učitel zhodnotil, jestli se
do sboru hodí. Členové finálního
uskupení absolvovali dvě

zkoušky,      kde se seznámili
s repertoárem a byly jim sděleny
informace o akcích, kterých se
zúčastní. Secvičili jak známé
odrhovačky jako Půjdem spolu
do Betléma či Tichá noc, tak
i méně známé písně Spirituál
Kvintetu Jméno zná i král nebo
V jeslích dítě spinká. A nebylo to
naposledy, co vystupovali, mj.
nás čeká vystoupení 6. prosince
v 10:30 a v 15:00 na náměstí.
No a výstavu Adventní čas
můžete na Staré poště navštívit
až do 13. ledna.
 
Ondra Přibyl 

Krabice od bot

foto: Hana Šmídová

Krabice od bot je jedna
z největších akcí na podporu dětí
z chudých rodin. Organizátorem
je Diakonie Českobratrské

foto: Hana Šmídová

církve evangelické, která
za tímto účelem provozuje web,
na němž se mohou dárci
zaregistrovat a současně i zvolit,

jakému dítěti chce dárek
darovat. A protože jsem si
nedávno v 8. C v občance
povídali o charakteru, rozhodli
jsme svůj charakter projevit a do
této akce se zapojit. Na webu
jsme se dozvěděli, že je málo
dárků pro chlapce ve věku 13-14
let, zvolili jsme právě tuto
kategorii. Nakoupili jsme nějaké
věci denní potřeby i něco jen tak
pro radost a věříme, že jsme tím
někomu udělali radost. My jsme
si vyzkoušeli prosociální
myšlení i chování a z toho jsme
měli dobrý pocit.
 

foto: Hana Šmídová

Žáci 8. C
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ŠIKOVNÉ RUCE

I v letošním školním roce se
naše škola účastnila soutěže
Šikovné ruce, kterou organizuje
Střední škola technická
a zemědělská v Novém Jičíně.
Jde o soutěž v manuální
zručnosti. Žáci soutěží
v kategorii práce se dřevem
a kovem. Soutěž je náročná,
konkurence silná. Letos školu
reprezentovala čtveřice
deváťáků ve složení Lucie
Gašperiková, Jakub Hlaváček,
Adolf Chovanec a Jakub
Valchář. A výsledek? Lucka si

vybojovala první místo
v kategorii práce se dřevem,
Adolf čtvrté místo v kategorii
práci s kovem a v kategorii
družstev. Lucka s Adolfem
vybojovali také první místo
a odcházeli s pohárem vítězů.
Všem patří velký dík
za reprezentaci školy a gratulace
k vítězství.
 
Iveta Žemličková

Velká cena ZOO Ostrava

foto: Ondřej Chrapek

11. listopadu na svatého Martina
proběhla tradiční soutěž v ZOO
Ostrava, tento rok zaměřená
na primáty. Soutěž se psala
ve dvou kategoriích:
A-mladší (6. a 7. ročník)
B-starší (8. a 9. ročník)
S panem učitelem Chrapkem
jsme vyjeli ráno z autobusového
nádraží a před devátou, než se
otevřela brána ZOO, jsme byli
na místě. Protože se test psal až
v 10:30, měli jsme možnost
zoologickou si projít. Byl krásný

podzimní den, takže jsme toho
samozřejmě využili. Což se nám
pak hodilo, protože v samotném
testu byly i otázky týkající se
ZOO.
Na vyplnění testu bylo cca 30
minut. Po napsání testu jsme se
vydali k východu a pak MHD
směrem ke Karolíně, kde jsme
volný čas využili na oběd.
S plnými žaludky jsme došli
na autobus a zamířili k domovu.
 
Vojta Hastík

Den šílených účesů

foto: Hana Šmídová

Na 16. listopad vyhlásil
Žákovský parlament další
zábavnou výzvu, tentokrát to byl
den šílených účesů. Drobnou
ukázku přikládáme.
 
Redakce 

Mikuláš na škole

foto: Veronika Štěpánová

 
 
Pondělní vyučování 5. prosince
začalo pro 1. stupeň zvesela.
Děti se sešly v tělocvičně, aby
zhlédly scénku o tom, jak to
bylo tehdy v Betlémě, a další
pěvecká a hudební vystoupení
žáků naší školy. No a aby toho

nebylo málo, na závěr
vystoupení mezi děti vtrhli čerti,
kteří svým rejem zastínili
i Mikuláše. Hříšníků se našlo
dost, takže v pekle bude asi
pěkně narváno.
 
Redakce
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Revoluce/protesty v Íránu

foto: Český rozhlas foto: Aktuálně.cz

V Íránu už téměř tři měsíce
probíhají rozsáhlé protesty. Ty
vyvolala smrt Kurdky Mahsy
Amíníové, která byla ubita
kvůli tomu, že neměla správně
nasazený hidžáb. Povinnost
nošení hidžábu je v Íránu
zavedena od dob islámské
revoluce, která proběhla v roce
1979. Tehdejší vůdce revoluce
byl Rúholláh Khomejní, který
působil jako duchovní v exilu
během vlády *šáha Rezy
Páhlavího. Ten vyvolal revoluci
svou autokratickou vládou
a příliš moderními reformami

v konzervativní společnosti.
Dnešní forma režimu je v Íránu
popisována jako teokratická, tj.,
když duchovenstvo vládne
pomocí diktátu. Za největšího
nepřítele Íránu jsou považovány
USA a to zejména
kvůli historickým problémům.
Spojené státy jsou íránským
nejvyšším vůdcem Alim
Khameneiem a prezidentem
Raísím také brány jako
podněcovatelé protestů. Tyto
protesty jsou největší výzvou
pro režim od roku 1979. Není
divu. Mezi protestujícími jsou

snad všechna etnika, liberálové,
levicově zaměření, mladí, staří,
střední třída, ale hlavně
reformisté, lidé, kteří ještě
donedávna dávali režimu šanci.
Protestující jsou brutálně
mláceni revolučními gardami,
pak často vzati do vazby, kde
jsou mláceni různými předměty
a znásilňováni, nejen ženy, ale
taky muži. Ke dni 29. 11. 2022
byl počet obětí okolo 450.
Hlavním heslem protestů je
Žena, Život, Svoboda, hlavně
proto, že ženy nemají příliš
mnoho práv, další slogany jsou

např. Smrt diktátorovi
(Khameinímu). Jestli jde
o revoluci, nebo rozsáhlé
protesty, o tom  mnoho
odborníků spekulovalo, ale
nenašli shodu. 5., 6. a 7.
prosince jsou očekávány masivní
protesty. Snad revoluce půjde
správným směrem ke svobodě.
*něco jako král
 
Dominik Matiaško

OBJEKTIV 2022 - fotosoutěž

foto: Dominik Pavlištík foto: Hana Šmídová

V letošním roce proběhl už 5.
ročník tvořivé soutěže Objektiv
s environmentální tematikou.
Svou kategorii mají mladší
i starší žáci, i studenti středních
škol. Soutěžit se může jak
ve výrobě modelů týkajících se
přírody, tak právě ve fotografii.
A v této soutěži v kategorii
starších žáků ve velké
konkurenci z celého kraje

ocenila porota 2. místem žáka
naší školy - Dominika
Pavlištíka. Gratulujeme. Celý
program měl podobu workshopů
různých tvůrčích technik
od drátkování, přes gravírování,
sublimační tisk, fotografie či
robotiky.
Dominikovi gratulujeme!
 
Redakce

Kandidáti na post prezidenta republiky
V pátek a sobotu 13. a 14. ledna
2023 se bude konat třetí přímá
volba prezidenta České
republiky. Celkem je na tuto
funkci devět uchazečů, kteří
splnili zákonné podmínky.
Nejznámější nejspíše bude
Andrej Babiš, bývalý předseda
vlády a současný předseda hnutí
ANO. Jeho volba budí mnoho
rozpaků, zejména proto, že byl
agentem StB, a taky proto, že je
obžalovaný v kauze Čapí hnízdo
a rozsudek v této kauze bude
znám těsně před volbami. Druhý
nejžhavější kandidát je bývalý
náčelník Generálního štábu, Petr
Pavel. I u jeho jména se také
objevily pochybnosti a to
kvůli jeho komunistické
minulosti, kdy měl být cvičen
na vojenského rozvědčíka. Třetí
nejvážnější je Danuše Nerudová,
bývalá rektorka Mendelovy

univerzity v Brně. Ta rychle
roste v průzkumech a je velice
oblíbená mezi mladými lidmi.
Další kandidáti jsou Pavel
Fischer, předseda zahraničního
výboru Senátu PČR, Marek
Hilšer, rovněž senátor, Jaroslav
Bašta, bývalý diplomat
a současný poslanec za SPD,
Josef Středula, předseda
největšího odborového svazu
v ČR, Tomáš Zima, bývalý
rektor Univerzity Karlovy
a Denisa Rohanová, prezidentka
České asociace povinných.
Pouze dva kandidáti, Petr Pavel
a Danuše Nerudová, získali
podpisy občanů, nasbírali
přes 50 000 podpisů. Ostatní
získali podpisy zákonodárců -
poslanců nebo senátorů.
 
Dominik Matiaško foto: Peníze.cz
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Recenze filmu: IL BOEMO

foto: https://www.ivysehrad.cz/

V září tohoto roku byl uveden
v kině životopisný film Il
Boemo (IL BOEMO). Toto
slovní spojení pocházející
z italštiny znamená „Božský
Čech „. Oslovení patřilo

geniálnímu muži z Prahy, jenž se
stal legendou, avšak upadl
v zapomnění. Muž, jehož si
i vážil samotný Wolfgang
Amadeus Mozart. Muž, jenž
vzešel na vrchol, jen aby se stal
jedním z nejuznávanějších
muzikantů své doby. Josef
Mysliveček. 
Těmito slovy se film
propagoval, ale jaká je realita?
Je film tak velkolepý, jak
naznačuje propagace?
U tohoto filmu si musíme
uvědomit hned několik věcí.
Jedná se o životopisné dílo, jež
je prokládáno dobovou hudbou
z pera Josefa Myslivečka.
Od filmu nelze očekávat žádné
akční a podobné scény. Jsou zde
však velmi dobře rozpracované
charaktery většiny postav
a zachycení tehdejší doby.
Vše je natočeno velice

autenticky, takže film
v konečném důsledku
doporučuji spíše kulturněji
založeným osobám,
posluchačům vážné hudby
a lidem, jež zajímá historie.
Film začíná de facto koncem –
Myslivečkovou smrtí. Pak se
vracíme k začátku hudební
kariéry Josefa Myslivečka
v Itálii.
 Josef Mysliveček, byl syn
mlynáře. Narodil se v Praze
společně se svým bratrem,
jednovaječným dvojčetem.
Vyučil se mlynářem, avšak
po válce s Pruskem se
přestěhoval do Itálie. Živil se
jako muzikant a poté se stal
učitelem hudby u tamní
šlechtické rodiny. 
Z děje více neprozradím,
poněvadž pokud vás hodnocení
filmu zaujme, sami se někdy

na něj podíváte. Scény jsou zde
přiměřeně dlouhé, aby vás
zaujaly, ale přitom nenudily.
Hudba a kostýmy jsou
autentické, což filmu rozhodně
přidává na atmosféře. Herecké
obsazení je vynikající. To vše
společně s úžasnými kulisami
navozuje atmosféru pozdního
baroka a postupně přechází
do raného klasicismu. Herecké
obsazení tvoří hlavně Češi
a Italové. Josefa Myslivečka
ztvárnil Vojtěch Dyk vskutku
věrohodně. Co bych vytkl, je
místy až moc rychlý spád
na konci příběhu, kdy je
Mysliveček nemocen jistou
pohlavní chorobou. Film vřele
doporučuji a myslím, že ten, kdo
se na něj podívá, nebude litovat.
 
Vojta Hastík

Recenze: A. Spiegelman - Maus

foto: https://www.databazeknih.cz/

Tato dvoudílná série komiksů
psaná a kreslená Artem
Spiegelmanem, vydaná v roce

1980, je o dění za komunismu
a holocaustu, které je vyprávěno
očitým svědkem Vladkem
Spiegelmanem. Ten přežil
koncentrační tábor, kde zahynula
jeho bývalá manželka Anja
Spiegelmanová, a teď je
v nespokojeném vztahu se svojí
novou manželkou Malou
Spiegelmanovou. Jeho příběh
zapisuje jeho syn Art, který se
za holocaustu narodil, ale
naštěstí ho jeho rodina stihla
schovat dříve, než by byl zabit.
Tuto sérii doporučuji hlavně
těm, kdo se zajímají o dění
po druhé světové válce a historii
celkově.
 
Barbora Michalíková

O studiu v Londýně
Jak studovat v Londýně?
Připravili jsme pro vás krátký
rozhovor s paní učitelkou
Pustějovskou o jejím studiu.
 
Vy jste studovala v Londýně jak
se vaše škola vůbec jmenovala?
Má škola se jmenovala The
Open univerzity.
 
Jak vás vůbec toto studium
napadlo? Chtěla jsem
bakalářské studium a mají zde
nejlepší pověst co se týče výuky
na dálku.
 
Jak dlouho to tvá vystudovat až
na magisterský titul? Bakalář
trvá 5 let a magisterský titul 3
roky, tudíž pro mne 8 let.

Pokud by se něco stalo a chtěla
byste změnit jinou školu, kam
byste šla? Šla bych kamkoli
jinam, tato univerzita
spolupracuje s více školami.
 
Jak dlouho jste studovala
v Londýně? Studovala jsem zde
5 let kvůli bakalářskému titulu
a magisterský si ještě
dodělávám.
 
Je v Londýně jiný přístup
k výuce než u nás?Ano je, učitel
má správnou autoritu a žák ví,
kde je hranice, kterou nesmí
překročit.
 
Děkuji vám za váš čas.
Ondra Přibyl

Tak fotografuje ... Filip Bartolotti


